
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 8. 12. 2021

Zasedání se konalo od 13:00 hodin on-line prostřednictvím aplikace ZOOM.
Přítomno: 15 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 3 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři Byrtus a Pártl.

Program jednání
1. Zahájení
2. Informace o změnách ve vedení FAV
3. Zpráva o činnosti Rady vědecko-výzkumných zaměstnanců FAV
4. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné a vyhlašuje hlasování o navrženém programu
jednání.

Hlasování: pro – 15 , proti – 0 , zdržel se – 0 (celkem přítomno 15 senátorů)

Program jednání byl schválen.

2. Informace o změnách ve vedení FAV
Děkan Železný informuje akademický senát o následujících změnách ve vedení FAV:

● K datu 30. 11. 2021 rezignovala na pozici proděkanky pro rozvoj a legislativu doc.
Ing. Gabriela Holubová, Ph.D.

● K datu 1. 1. 2022 byl do pozice vedoucího katedry fyziky ustaven doc. Ing. Pavel
Baroch, Ph.D. a z tohoto důvodu rezignoval na pozici proděkana pro
internacionalizaci a vnější vztahy k datu 31. 12. 2021.



Rezignace doc. Holubové na pozici proděkanky pro rozvoj a legislativu proběhla po
vzájemné dohodě s děkanem. Kandidáty na uvolněné pozice děkan Železný zatím vybrané
nemá, plánuje tak učinit do lednového zasedání AS. Nevylučuje možnost, že některá z
uvolněných pozic zůstane neobsazena a kompetence budou přerozděleny mezi ostatní
proděkany nebo převedeny na děkana.

Senátor Kohout se dotazuje, zda doc. Holubová bude pokračovat ve vedení strategického
týmu. Děkan Železný odpovídá, že doc. Holubová rezignovala i na tuto pozici. Nový vedoucí
týmu jmenován nebyl, tuto funkci bude prozatím zastávat sám děkan. Příprava Plánu
realizace strategického záměru na příští rok bude nadále probíhat podle plánu.

3. Zpráva o činnosti Rady vědecko-výzkumných zaměstnanců
FAV
Předseda Rady vědecko-výzkumných zaměstnanců FAV (RVVZ) Ing. Ondřej Severa se
omlouvá členům senátu za to, že činnost RVVZ byla od jejího vzniku (listopad 2020) z
pohledu AS málo transparentní a slibuje nápravu v komunikaci a v prezentaci činnosti rady.
Dále v prezentaci, která je k dispozici zde, předseda RVVZ seznamuje senát s činností rady
za uplynulé období a s plány na další roky.

Senátor Lávička děkuje za kroky, které RVVZ k nápravě učinila a apeluje na včasné zasílání
pozvánek na jednání rady. Dále se dotazuje, co je v zápisech z jednání RVVZ míněno
kariérním řádem vědecko-výzkumných pracovníků a zda takový dokument existuje.
Předseda RVVZ slibuje včasné zasílání pozvánek na jednání rady, ale upozorňuje na to, že
rada se většinou schází dle potřeby a pevná data jednání dopředu stanovena nejsou. Dále
uvádí, že konkrétní návrh kariérního řádu vědecko-výzkumných pracovníků v tuto chvíli
připraven není, zatím na toto téma probíhá pouze diskuze. Senátor Lávička zmiňuje jako
možnou inspiraci pro kariérní řád habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem a
vyjadřuje názor, že by do kariérního hodnocení vědecko-výzkumných pracovníků měla být
zapojena Vědecká rada FAV.

Senátor Kohout vyjadřuje přání, aby pozvánka na jednání RVVZ byla zasílána (e-mailem)
nejen členům RVVZ, ale i vedoucím výzkumných programů, aby ti tak měli možnost se
jednání zúčastnit (jako hosté). Dále informuje o způsobu, kterým byla problematika
kariérního řádu řešena na oborové sekci pro informační technologie (KIV a VP2), kde pro
akademické i vědecko-výzkumné pracovníky vznikl již v roce 2018 jednotný kariérní řád
inspirovaný kariérním řádem pro pracovníky NTISu. Nabízí RVVZ, že by mohla tento řád
použít jako výchozí.

4. Různé
Proděkan pro studijní a pedagogickou činnost, doc. Váša, informuje o přípravě vyhlášky
Přijímací řízení do navazujících magisterských studijních programů FAV pro akademický rok

https://www.fav.zcu.cz/rest/cmis/document/workspace://SpacesStore/5af63ff4-df75-4b7f-89ac-78369710bec1;1.0/content


2022/2023. Změny oproti loňské vyhlášce jsou minimální a jsou spojené především se
změnou studijních programů na FAV. První verze připravované vyhlášky byla uložena na
sdílené úložiště a proděkan Váša prosí členy senátu o připomínky k této verzi. Finální verze
vyhlášky bude předložena senátu na lednovém zasedání ke schválení. Připravována je také
nová verze vyhlášky řešící přestup studentů mezi studijními programy, její návrh je též
členům senátu k dispozici pro připomínkování. Děkan Železný doplňuje, že na lednovém
zasedání AS bude předložena ke schválení také vyhláška Přijímací řízení do doktorských
studijních programů FAV pro akademický rok 2022/2023.

Senátor Kohout se ptá proděkana Váši, zda vyhláška upravující podmínky pro přestup
studentů mezi studijními programy řeší situaci, kdy se student hlásí do studijního programu,
který bude v době přestupu nahrazen nově akreditovaným programem. Proděkan Váša
vysvětluje, že přihlášky na nový studijní program podávají studenti FAV do konce června,
kdy už je jasné, jaké programy budou otevřeny, a je tedy možné je na případné změny včas
upozornit.

Senátor Lávička se dotazuje, zda byl na kreditní skupině řešen přechod mezi částmi
major/minor u sdružených studijních programů. Při záměně major/minor částí nedochází ke
změně studovaných předmětů, ale mění se pouze téma diplomové práce. Problémy mohou
nastat především u studijních programů, kde jsou major a minor části zajišťovány různými
fakultami. V takovém případě by možnost změny měla být řešena na úrovni univerzity. Na
FAV se to týká některých studijních programů KMA a KFY, které jsou zajišťovány ve
spolupráci s Fakultou pedagogickou. Proděkan Váša informuje, že uvedený problém na
kreditní skupině diskutován nebyl. Děkuje za podnět a bude se řešením problému zabývat.

Senátor Pártl, zvolený do AS za studentskou komoru, se dotazuje, zda mu v případě
přerušení studia zanikne mandát senátora. Senátor Tomiczek odpovídá, že zánik mandátu je
v případě přerušení studia automatický.

Proděkan Baroch využívá přítomnosti současného děkana doc. Železného, emeritního
děkana prof. Lávičky a emeritní děkanky doc. Radové na tomto jednání a děkuje jim za
možnost podílet se v uplynulých letech na vedení fakulty. Dále informuje o plánovaném
hybridním průběhu dne otevřených dveří na FAV, který se uskuteční dne 26. ledna 2022.
Děkan Železný děkuje proděkanu Barochovi za jeho práci odvedenou na pozici proděkana,
k poděkování se připojují prof. Lávička a doc. Radová a přejí mu mnoho úspěchů na nové
pozici.

Senátor Tomiczek informuje o jednání AS ZČU, které proběhlo dne 24. 11. 2021 :
● na jednání byla řešena metodika rozpočtu, která reflektuje skutečnost, že

výzkumným centrům ZČU končí oddělené financování
● bylo prezentováno hospodaření jednotlivých fakult a součástí ZČU
● senátorky a senátoři byli seznámeni s výsledky hodnocení služeb na ZČU

Předseda AS ukončuje jednání v 13:57 hod.



Příští zasedání AS FAV je plánováno 12. 1. 2022.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 8. 12. 2021
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 8. 12. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 8. 12. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV omluven

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM omluven

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV přítomen

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger omluven

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Bc. Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 8. 12. 2021

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV omluven

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová emeritní děkanka přítomna

Ing. Ondřej Severa předseda RVVZ přítomen


